
Protokół Nr 46/22 

z Sesji Rady Gminy Tuplice, która odbyła się 

29 listopada 2022 roku 

 

Ad 1. Otwarcie obrad XLVI Sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz o godzinie 1000 otworzył obrady  

XLVI Sesji Rady Gminy Tuplice. Przewodniczący Rady powitał serdecznie wszystkich radnych, 

Panią Wójt, Panią Skarbnik, Panią Mecenas z kancelarii prawnej, Panią z obsługi rady i Pana 

Informatyka. 

 

Przewodniczący poinformował, że w dzisiejszym posiedzeniu rady bierze udział 12 radnych                  

i że obrady są prawomocne.  

 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z ustawą obrady są transmitowane 

i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Transmisja  

z obrad jest dostępna w sieci internet, natomiast nagrania z sesji zamieszczane są na stronie 

internetowej gminy Tuplice i w BIP. Uczestnicząc w obradach sesji Rady Gminy Tuplice 

wyrażacie Państwo zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych. 

 

Ad 2. Wnioski do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz – odczytał proponowany porządek obrad,  

a następnie poprosił o zgłaszanie ewentualnych wniosków. 

 

W związku z brakiem wniosków Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz przystąpił 

do realizacji porządku obrad. 

 

Ad 3.  Przyjęcie protokołu z XLIV Sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący rady Pan Sylwester Mazurkiewicz – poinformował radnych, że protokół był do 

wglądu, a w terminie przewidzianym w statucie żaden z radnych nie zgłosił wniosku  

o sprostowanie lub uzupełnienie protokołu. W związku z powyższym przystąpiono do 

głosowania w sprawie przyjęcia protokołu z XLIV sesji rady gminy. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Borowski, Krzysztof Jagodzki, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, Arkadiusz Kowalski, 

Mirosława Kromp, Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława Nazaruk, Zdzisław Nowakowski, 

Daniela Rudak, Andrzej Szarlej, Ryszard Tułacz 

NIEOBECNI (3) 



Wioletta Bilińska, Jacek Krawczyk, Małgorzata Smyk-Skołozubow 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz stwierdził, że protokół z XLIV Sesji Rady 

został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad 4.  Przyjęcie protokołu z XLV Sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący rady Pan Sylwester Mazurkiewicz – poinformował radnych, że protokół był do 

wglądu, a w terminie przewidzianym w statucie żaden z radnych nie zgłosił wniosku  

o sprostowanie lub uzupełnienie protokołu. W związku z powyższym przystąpiono do 

głosowania w sprawie przyjęcia protokołu z XLV sesji rady gminy. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Borowski, Krzysztof Jagodzki, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, Arkadiusz Kowalski, 

Mirosława Kromp, Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława Nazaruk, Zdzisław Nowakowski, 

Daniela Rudak, Andrzej Szarlej, Ryszard Tułacz 

NIEOBECNI (3) 

Wioletta Bilińska, Jacek Krawczyk, Małgorzata Smyk-Skołozubow 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz stwierdził, że protokół z XLV Sesji Rady 

został przyjęty jednogłośnie. 

 

O godzinie 1015 na sesję przybyła radna Pani Małgorzata Smyk-Skołozubow (15 minutowa 

nieobecność usprawiedliwiona u Przewodniczącego Rady) . 

 

Ad 5. Informacja na temat bieżącej pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz – poinformował radnych, że  

w materiałach otrzymali pisemną informację Pani Wójt, a następnie zapytał się Pani Wójt czy 

chciałaby dodać coś do przedstawionej informacji. 

 

Pani Wójt – uzupełniła informację dot. wizji lokalnej w sprawie nawierzchni drogi 

wojewódzkiej nr 294 oraz oświetlenia przejścia dla pieszych przy ul 9 Maja, spotkania z 

mieszkańcami osiedla 9 Maja, spotkania w sprawie transportu publicznego oraz podziękowała 

wszystkim za obecność w obchodach Dnia Niepodległości. 

 

Przewodniczący Rady – zapytał się czy któryś z radnych chce o coś dopytać. 

 

Radny Pan Krzysztof Jagodzki – zapytał o spotkanie z członkiem Zarządu Stowarzyszenia 

Kochamy Ziemię Tuplicką – Pani Wójt odpowiedziała radnemu na pytanie. 

 



Radny Pan Arkadiusz Kowalski – zapytał o spotkanie Konserwatorem Zabytków w sprawie 

modernizacji ośrodka zdrowia – Pani Wójt odpowiedziała radnemu na pytanie. 

Ad 6. Informacja Wójta na temat podjętych działań w związku z przyjęciem sprawozdania 

Komisji Rewizyjnej. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz – poinformował radnych, że  

w materiałach otrzymali pisemną informację Pani Wójt, następnie zapytał się czy Pani Wójt 

chce dodać coś do informacji. 

 

Pani Wójt Katarzyna Kromp – poinformowała, o wynikach przeprowadzonych kontroli przez 

Komisję Rewizyjną i odniosła się do zaleceń komisji. 

 

Przewodniczący Rady – zapytał się czy ktoś z radnych chce zabrać głos do przedstawionej 

informacji. 

 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady zamknął powyższy punkt. 

 

Ad 7. Informacja na temat bieżącej pracy Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz – przedstawił swoją informację na temat 

bieżącej pracy przewodniczącego w okresie międzysesyjnym, a następnie zapytał się czy ktoś  

z radnych chce zabrać głos do przedstawionej informacji. 

 

Radny Pan Krzysztof Jagodzki – w odniesieniu do spotkania Przewodniczącego Rady  

w sprawie transportu publicznego poinformował, że w Grabowie mieszkańcy czekali  

3 tygodnie na rozkład jazdy, stąd zapewne mało osób korzysta z przewozów autobusowych. 

 

W związku z brakiem innych pytań Przewodniczący Rady zamknął powyższy punkt. 

 

Ad 8. Informacja na temat oświadczeń majątkowych radnych – informacja z Urzędu 

Skarbowego. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz – poinformował, że w październiku br. 

Wpłynęło pismo z Urzędu Skarbowego dotyczące złożonych oświadczeń majątkowych. Tylko w 

7 przypadkach były nieprawidłowości. Osoby, których dotyczyły te nieprawidłowości zostały o 

tym poinformowane. Następnie Przewodniczący Rady zapytał się czy ktoś z radnych chce 

zabrać głos do przedstawionej informacji. 

 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady zamknął powyższy punkt. 

 

Ad 9. Informacja z prac komisji stałych w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz – poprosił Wiceprzewodniczącą Rady 

Panią Danielę Rudak o przedstawienie informacji ze wspólnych prac komisji. 



 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Daniela Rudak – przedstawiła informację ze wspólnego 

posiedzenia komisji stałych. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał się czy ktoś z radnych chce zabrać głos do 

przedstawionych informacji. 

 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady zamknął powyższy punkt. 

 

Ad 10. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady – poinformował, że zgodnie z art. 24 ust. 6 ustawy o samorządzie 

gminnym interpelacje i zapytania skierowane do Wójta Gminy składane są na piśmie do 

przewodniczącego rady i na dzień dzisiejszy nie otrzymał żadnej interpelacji/zapytania.  

 

Ad 11. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał: 

 

a) w sprawie zmian uchwały budżetowej na rok 2022 

 

Przewodniczący Rady – poinformował radnych, że w materiałach otrzymali projekt uchwały,  

a następnie poprosił o komentarz do projektu uchwały Panią Anetę Kamińską-Prenetę – 

Skarbnik gminy. 

 

Pani Aneta Kamińska-Preneta – przedstawiła projekt uchwały informując radnych  

o wprowadzonych zmianach w budżecie na 2022 rok.  

 

Opinie komisji stałych: 

 

Przewodniczący Rady – poprosił prowadzącą wspólne posiedzenie Wiceprzewodniczącą Rady 

Panią Danielę Rudak o przedstawienie opinii. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Daniela Rudak – poinformowała, że Komisja Finansów,  

a także Komisja Społeczna pracowała nad projektem uchwały i wnosi o przegłosowanie. 

 

Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Przewodniczący Rady – w związku z brakiem pytań odczytał projekt ww. uchwały, 

a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 



Jan Borowski, Krzysztof Jagodzki, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, Arkadiusz Kowalski, 

Mirosława Kromp, Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława Nazaruk, Zdzisław Nowakowski, 

Daniela Rudak, Małgorzata Smyk-Skołozubow, Andrzej Szarlej, Ryszard Tułacz 

NIEOBECNI (2) 

Wioletta Bilińska, Jacek Krawczyk 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymała numer: Uchwała Nr XLVI/264/22 Rady 

Gminy Tuplice z dnia 29 listopada 2022 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 

2022. 

 

b) w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Tuplice w 2023 roku 

 

Przewodniczący Rady – poinformował radnych, że w materiałach otrzymali projekt uchwały,  

a następnie poprosił o komentarz do projektu uchwały Inspektor Panią Katarzynę Bąk. 

 

Inspektor Pani Katarzyna Bąk – poinformowała radnych, że projekt uchwały szczegółowo 

został przedstawiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Finansów i Komisji Społecznej,  

a podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Opinie komisji stałych: 

 

Przewodniczący Rady – poprosił prowadzącą wspólne posiedzenie Wiceprzewodniczącą Rady 

Panią Danielę Rudak o przedstawienie opinii. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Daniela Rudak – poinformowała, że Komisja Finansów,  

a także Komisja Społeczna pracowała nad projektem uchwały i wnosi o przegłosowanie. 

 

Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Przewodniczący Rady – w związku z brakiem pytań odczytał projekt ww. uchwały, 

a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Borowski, Krzysztof Jagodzki, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, Arkadiusz Kowalski, 

Mirosława Kromp, Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława Nazaruk, Zdzisław Nowakowski, 

Daniela Rudak, Małgorzata Smyk-Skołozubow, Andrzej Szarlej, Ryszard Tułacz 

NIEOBECNI (2) 

Wioletta Bilińska, Jacek Krawczyk 

 



Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymała numer: Uchwała Nr XLVI/265/22 Rady 

Gminy Tuplice z dnia 29 listopada 2022 roku w sprawie Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Tuplice w 2023 roku. 

 

c) w sprawie Programu Współpracy Gminy Tuplice z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023 

 

Przewodniczący Rady – poinformował radnych, że w materiałach otrzymali projekt uchwały,  

a następnie poprosił o komentarz do projektu uchwały Pana Mateusza Szaję. 

 

Pan Mateusz Szaja – poinformował radnych, że projekt uchwały szczegółowo został 

przedstawiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Finansów i Komisji Społecznej,  

a podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Opinie komisji stałych: 

 

Przewodniczący Rady – poprosił prowadzącą wspólne posiedzenie Wiceprzewodniczącą Rady 

Panią Danielę Rudak o przedstawienie opinii. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Daniela Rudak – poinformowała, że Komisja Finansów,  

a także Komisja Społeczna pracowała nad projektem uchwały i wnosi o przegłosowanie. 

 

Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Przewodniczący Rady – w związku z brakiem pytań odczytał projekt ww. uchwały, 

a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Borowski, Krzysztof Jagodzki, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, Arkadiusz Kowalski, 

Mirosława Kromp, Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława Nazaruk, Zdzisław Nowakowski, 

Daniela Rudak, Małgorzata Smyk-Skołozubow, Andrzej Szarlej, Ryszard Tułacz 

NIEOBECNI (2) 

Wioletta Bilińska, Jacek Krawczyk 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymała numer: Uchwała Nr XLVI/266/22 Rady 

Gminy Tuplice z dnia 29 listopada 2022 roku w sprawie Programu Współpracy Gminy Tuplice 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2023. 

 

d) w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą do 



ustalenia zwrotu rodzicom kosztu przewozu dzieci, młodzieży i uczniów do placówek 

oświatowych 

 

Przewodniczący Rady – poinformował radnych, że w materiałach otrzymali projekt uchwały,  

a następnie poprosił o komentarz do projektu uchwały sekretarz Panią Weronikę Olejniczak-

Kasprów. 

 

Sekretarz Pani Weronika Olejniczak-Kasprów – poinformowała radnych, że projekt uchwały 

szczegółowo został przedstawiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Finansów i Komisji 

Społecznej, a podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Opinie komisji stałych: 

 

Przewodniczący Rady – poprosił prowadzącą wspólne posiedzenie Wiceprzewodniczącą Rady 

Panią Danielę Rudak o przedstawienie opinii. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Daniela Rudak – poinformowała, że Komisja Finansów,  

a także Komisja Społeczna pracowała nad projektem uchwały i wnosi o przegłosowanie. 

 

Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Przewodniczący Rady – w związku z brakiem pytań odczytał projekt ww. uchwały, 

a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Borowski, Krzysztof Jagodzki, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, Arkadiusz Kowalski, 

Mirosława Kromp, Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława Nazaruk, Zdzisław Nowakowski, 

Daniela Rudak, Małgorzata Smyk-Skołozubow, Andrzej Szarlej, Ryszard Tułacz 

NIEOBECNI (2) 

Wioletta Bilińska, Jacek Krawczyk 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymała numer: Uchwała Nr XLVI/267/22 Rady 

Gminy Tuplice z dnia 29 listopada 2022 roku w sprawie określenia stawki za 1 kilometr 

przebiegu pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu rodzicom kosztu przewozu dzieci, 

młodzieży i uczniów do placówek oświatowych. 

 

e) w sprawie ustalenia górnych stawek ponoszonych przez właścicieli nieruchomości w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych 

 



Przewodniczący Rady – poinformował radnych, że w materiałach otrzymali projekt uchwały,  

a następnie poprosił o komentarz do projektu uchwały Sekretarz Panią Weronikę Olejniczak-

Kasprów. 

 

Sekretarz Pani Weronika Olejniczak-Kasprów – poinformowała radnych, że projekt uchwały 

szczegółowo został przedstawiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Finansów i Komisji 

Społecznej, a podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Opinie komisji stałych: 

 

Przewodniczący Rady – poprosił prowadzącą wspólne posiedzenie Wiceprzewodniczącą Rady 

Panią Danielę Rudak o przedstawienie opinii. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Daniela Rudak – poinformowała, że Komisja Finansów,  

a także Komisja Społeczna pracowała nad projektem uchwały i wnosi o przegłosowanie. 

 

Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Przewodniczący Rady – w związku z brakiem pytań odczytał projekt ww. uchwały, 

a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Borowski, Krzysztof Jagodzki, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, Arkadiusz Kowalski, 

Mirosława Kromp, Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława Nazaruk, Zdzisław Nowakowski, 

Daniela Rudak, Małgorzata Smyk-Skołozubow, Andrzej Szarlej, Ryszard Tułacz 

NIEOBECNI (2) 

Wioletta Bilińska, Jacek Krawczyk 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymała numer: Uchwała Nr XLVI/268/22 Rady 

Gminy Tuplice z dnia 29 listopada 2022 roku w sprawie ustalenia górnych stawek ponoszonych 

przez właścicieli nieruchomości w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz 

opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

 

f) w  sprawie przyjęcia sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Tuplice z kontroli 

środków finansowych wydatkowanych z budżetu gminy w 2021 r. na utrzymanie cmentarzy 

komunalnych i podróży służbowych oraz dofinansowanie działalności organizacji 

pozarządowych, Straży Granicznej i Policji 

 

Przewodniczący Rady – poinformował radnych, że w materiałach otrzymali projekt uchwały,  

a następnie poprosił o komentarz do projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Komisji 



Rewizyjnej Pana Krzysztofa Jagodzkiego. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Krzysztof Jagodzki – poinformował radnych o że 

projekt uchwały szczegółowo został przedstawiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Finansów 

i Komisji Społecznej, a podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Opinie komisji stałych: 

 

Przewodniczący Rady – poprosił prowadzącą wspólne posiedzenie Wiceprzewodniczącą Rady 

Panią Danielę Rudak o przedstawienie opinii. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Daniela Rudak – poinformowała, że Komisja Finansów,  

a także Komisja Społeczna pracowała nad projektem uchwały i wnosi o przegłosowanie. 

 

Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Przewodniczący Rady – w związku z brakiem pytań odczytał projekt ww. uchwały, 

a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Borowski, Krzysztof Jagodzki, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, Arkadiusz Kowalski, 

Mirosława Kromp, Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława Nazaruk, Zdzisław Nowakowski, 

Daniela Rudak, Małgorzata Smyk-Skołozubow, Andrzej Szarlej, Ryszard Tułacz 

NIEOBECNI (2) 

Wioletta Bilińska, Jacek Krawczyk 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymała numer: Uchwała Nr XLVI/269/22 Rady 

Gminy Tuplice z dnia 29 listopada 2022 roku w sprawie przyjęcia sprawozdania Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Tuplice z kontroli środków finansowych wydatkowanych z budżetu 

gminy w 2021 r. na utrzymanie cmentarzy komunalnych i podróży służbowych oraz 

dofinansowanie działalności organizacji pozarządowych, Straży Granicznej i Policji. 

 

Ad 12.  Sprawy różne. 

 

Radny Pan Ryszard Jasiński – poinformował, że około 7 grudnia 2022 r. odbędzie się 

posiedzenie Komisji Społecznej. 

 

Radny Pan Jan Borowski – zwrócił się z prośbą o interwencję w sprawie ciągłej awarii  

w przerwach dostawy energii elektrycznej, ponieważ mieszkańcom urządzenia się psują. 

 



 

 

Ad 13. Zamknięcie obrad XLVI Sesji Rady Gminy. 

 

Na skutek wyczerpania się porządku posiedzenia Przewodniczący Rady – Pan Sylwester 

Mazurkiewicz o godz. 1127 zamknął obrady XLVI Sesji Rady Gminy Tuplice VIII Kadencji. 

Nagranie z XLVI Sesji Rady Gminy dostępne jest pod adresem:  

http://www.bip.tuplice.pl/?bip=1&cid=99&bsc=N  

 

 

Protokołowała       Przewodniczący Rady 

 

Ilona Maj        Sylwester Mazurkiewicz 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.bip.tuplice.pl/?bip=1&cid=99&bsc=N

